
 

 

30. oktober 2020 

 

Til Skatteministeren 

 

 

 

Lagerbeskatning af forsknings- og udviklingsejendomme, kollegier samt OPP-ejendomme 

 

Skal Regeringens Arne pension også finansieres med en lagerbeskatning af de selskabsbeskattede 

forskerparker, hvor forskerparkerne har til formål at skabe og udvikle de fysiske rammer for forsk-

nings- og udviklingsbaserede virksomheder? 

 

Vil det være muligt at friholde disse erhvervsdrivende ejendomsselskaber for lagerbeskatning uden 

at komme i konflikt med EU's statsstøtteregler?  

 

En mulighed er vel at fritage ejendomme, der anvendes af forsknings- og udviklingsbaserede virk-

somheder samt universiteter m.v. for lagerbeskatning, hvis disse ejendomme og lejerne kan afgræn-

ses efter objektive kriterier?  

 

I samme forbindelse bør det også overvejes at fritage kollegier og OPP-ejendomme for lagerbeskat-

ning, når disse ejendomme ejes af selskabsbeskattede selskaber. 

 

Vil eventuelle fritagelser medføre en øget anden ejendomsbeskatning for andre ejendomsselskaber 

eller anden forøget erhvervsbeskatning for at nå til samme finansieringsbidrag til Arne pensionen, 

hvis det viser sig, at en samlet konsolidering af provenuberegningen fra en lagerbeskatning ikke giver 

det forudsatte finansieringsbidrag på 850 mio.kr. årligt? 

 

Med venlig hilsen 

 

Peter Rose Bjare 

Partner 
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